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Nove tehnologije donose i nova zapošljavanja 
 
Ove godine na slatinskoj Agro Arci izlaže 220 izlagača s 250 autora, koji predstavljaju nove poljoprivredne 
proizvode i inovacije u tehnologijama obrade poljoprivrednih površina i proizvodnje hrane, s posebnim 
naglaskom na ekološku proizvodnju i pripremu hrane.  
 
SLATINA – Uz brojne izlagače, goste i građane Slatine, u petak, 6. 
svibnja, državni tajnik u Ministarstvu poljoprivrede, ribarstva i 
ruralnog razvoja Stjepan Mikolčić, kao izaslanik ministra i 
potpredsjednika Vlade Petra Čobankovića, u Slatini je otvorio 4. 
međunarodni sajam inovacija, novih ideja i tehnologija u 
poljoprivrednoj i prehrambenoj industriji Agro Arca 2011.  
Pozdravljajući izlagače i goste, gradonačelnik je Slatine Ivan Roštaš 
na svečanosti otvorenja sajma, uz ostalo, rekao da je održavanje 
četvrtog po redu sajma Agro Arca u Slatini dokaz povjerenja koje 
Udruga inovatora Hrvatske ima u Grad Slatinu da uspješno organizira tu značajnu gospodarsku 
manifestaciju.  

– Za pokretanje ovog sajma presudnom se pokazala dugogodišnja 
tradicija našega kraja kako u poljoprivredi, tako u obrtništvu i u trgovini. 
Sajam je ujedno otvorio priliku da promovira naš grad i pokrene novi 
model održivog razvoja zasnovan na obnovljivim izvorima energije i novim 
tehnologijama. Naši započeti projekti utemeljeni na tehnologiji 
kogeneracije i u skladu su sa smjernicama Europske unije, a neki se nalaze 
u energetskoj strategiji Vlade Republike Hrvatske. Naš zajednički cilj mora 
biti razvoj gospodarstva s konkurentnim proizvodima i njihov proboj na 
tržište. Dugogodišnja tradicija koju imamo u poljoprivrednoj proizvodnji, 

uz sve veći broj eko proizvoda moraju biti naš brend, kojim ćemo postati prepoznatljivi u 
međunarodnoj tržišnoj konkurenciji. Danas naši inovatori, kao i naši studenti, primaju brojna 
priznanja, osvajaju prva mjesta na sajmovima i natjecanjima diljem 
svijeta, u najjačoj konkurenciji. I što nam se onda događa? Naši 
mladi, kao gotovi stručnjaci, odlaze izvan Hrvatske za boljom 
zaradom, a inovatori nailaze na problem komerijalizacije inovacija.  – 
Ako strategiju hrvatskog društva želimo temeljiti na konkurentnim 
proizvodima, onda je pitanje komercijalizacije proizvoda svakog 
inovatora ključni faktor njegova uspjeha, jer primjena novih 
tehnologija i novih rješenja donosi i nova zapošljavanja, nova radna 
mjesta i stvara poduzetničku klimu u društvu, rekao je Roštaš.  
Tijekom prošlogodišnje sajamske manifestacije, u sklopu 
međunarodne konferencije o agro i eko inovacijama potpisana je i Slatinska izjava, iz koje je 
gradonačelnik Roštaš izdvojio zaključak: „Vođenje brige o zaštiti okoliša, stvaranje energetske 
neovisnosti u radu jedinica lokalne samouprave, stvaranje uvjeta i poticajnih mjera u cilju promicanja 
inovacije, posebno kod institucija koje kreiraju razvojne strategije.“  

Gradonačelnik Roštaš podsjetio je i na međunarodnu konferenciju 
„Europski dani agro i eko inovacija“, održanu prethodnog dana u 
Pustari Višnjica u organizaciji Europske poduzetničke mreže Hrvatske 
gospodarske komore i Udruge inovatora Hrvatske. Zahvalio je svima 
koji su se uključili u organizaciju sajma, poželio im dobrodošlicu i 
ugodan boravak u Slatini. 
 
 



Zamjenik predsjednika Udruge inovatora Hrvatske Marko Bubaš podsjetio je nazočne da je 
poljoprivreda važan proces koji svakodnevno zahtijeva donošenje važnih 
odluka. – Donošenje ispravnih i pravodobnih odluka vezano je uz 
posjedovanje vještina, informacija i znanja. Razvoj obiteljskih 
gospodarstava u Hrvatskoj može ići samo preko prilagodbe obiteljskih 
poljoprivrednih gospodarstava u novi trgovinski gospodarski sustav praćen 
novim tehnologijama usvajanjem novih znanja. Udruga inovatora Hrvatske 
nastoji ostvarivanju tih ciljeva dati svoj doprinos organiziranjem 
specijaliziranog sajma na kome će se izlagači povezati s potencijalnim 
kupcima, odnosno partnerima u gospodarstvu, turizmu, trgovini, velikim 

trgovačkim lancima putem novih proizvoda i usluga, kao i inovacija… Uspješno polazište sigurno je 
stvaranje uvjeta za prijenos znanja i dostignuća iz akademske zajednice i javnih instituta 
potencijalnim korisnicima.  
Isticanje ekološke proizvodnje hrane i inovativni pristup tradicionalnoj proizvodnji hrane Bubaš 
navodi kao jedan od bitnih sadržaja ovogodišnje Agro Arce. – Vjerujem da će izložba i konferencija 
„Europski dani agro i eko inovacija“ pridonijeti bržem i svestranijem upoznavanju svih sudionika na 
tržištu proizvodnje hrane, prehrambenih proizvoda i usluga.  
Udruga inovatora Hratske u sastavu je Hrvatske zajednice tehničke 
kulture, najjače i najveće krovne organizacije u Lijepoj našoj, podsjetio je 
njezin predsjednik dr. Ante Markotić. On se prisjetio aktivnosti od prije 
četiri godine, kad je pokrenuta organizacija sajma Agro Arca, koju je 
nazvao sjajnom inicijativom s mnogo optimizma i hrabrosti, uz 
konstataciju da samo uporni završavaju poslove. – Od prve neizvjesne, do 
danas četvrte, iznimno afirmativne, i onaj tko u kontinuitetu prati ovu 
manifestaciju teško može sakriti osmijeh, a ja sam jedan od njih, i u četiri 
godine vidim da se ovo razvija, da ovo ima smisla, da ovo ima ne samo 
sadašnjost, nego i budućnost. Ovi inovatori su sjajni ljudi koji iz svijeta 
donose vrijedna odličja kao zalog neuništivog hrvatskog uma. Neovisno o 
svim ovim vjetrometinama u kojima živimo, nitko hrvatskom narodu ne može odreći pamet, a 
pametnih ljudi ima. Upravo oni, začetnici su ove ideje s domaćinom, našim resornim ministarstvom, 
Županijom i ostalima, uz časne prijatelje iz inozemstva koji su ovdje u ime svojih udruga inovatora.  
Dr. Markotić je govorio u ime ogromne obitelji sa 16 nacionalnih saveza, 49 gradskih, 20 županijskih 
zajednica i više od 86.000 članova, o kojoj se malo zna jer u njoj nema skandala, već samo dobrih 
vijesti. – Ova manifestacija je vijest. I zato sam iznimno sretan što je velik broj predstavnika sredstava 
priopćavanja ovdje, ne da govore o nama, već o ovdje prisutnima, i da mogu svijetu reći da će Slatina 
s ovom manifestacijom vjerojatno biti brend u ovom području Hrvatske i Europe.  
Sve četiri godine suorganizator slatinske Agro Arce je Virovitičko‐podravska županija. U ime svojih 
suradnika i Županijske skupštine, velik broj nazočnih na svečanosti otvorenja sajma pozdravio je 

župan Tomislav Tolušić. – Hrvatski narod od davnina vrlo je maštovit i 
pun inovacija, i mnogo stvari u svakodnevnoj primjeni izumili su ili 
inovirali hrvatski građani. Gradonačelnik Roštaš prije četiri godine došao 
je na inovativnu ideju osnivanja sajma inovacija i eko ideja, koji će se 
bazirati na poljoprivredi i prehrambenoj proizvodnji, izuzetno bitnoj za 
područje Slatine i cijele županije. Ideju su prepoznale Udruga inovatora 
Hrvatske i međunarodne asocijacije inovatora, a potporu su dali 
Županija i resorna ministarstva, i rezultat je ovo što imamo danas: više 

od 200 izlagača, velik broj inovatora i izlagača iz Europe i šire, s nizom dobrih ideja koje se primjenjuju 
ili su primjenjive u praksi.  
Župan Tolušić izrazio je uvjerenje da će 4. Agro Arca biti uspješna kao i prethodne tri i da će inovacije 
biti dostojno predstavljene i prepoznate u gospodarstvima i tehnologijama u kojima su potrebne. 



U ime Ministarstva gospodarstva, rada i poduzetništva, koje je jedan od 
pokrovitelja sajma u Slatini, skup je pozdravila državna tajnica Tihana Kraljić. 
Zbog svijesti o značenju inovacija za jačanje konkurentnosti hrvatskoga 
gospodarstva, osmišljen je i ugrađen u godišnje operativne planove 
Ministarstva projekt „Inovacijom do konkurentnosti“, kroz koji se 
odobravaju bespovratne potpore inovatorima i njihovim udrugama, 
trgovačkim društvima, obrtima i zadrugama koje uvode inovativne procese. 
Od 2008. do 2010. godine isplaćeno je više od 20 milijuna kuna kroz taj 

projekt, a za ovu godinu od 407,9 milijuna kuna 
operativnog plana, za projekt „Inovacijom do 
konkurentnosti“ osigurano je 8,3 milijuna. – Naše gospodarstvo i 
gospodarstvenici mogu naći svoje mjesto na inozemnom tržištu samo kroz 
znanje i inovatorstvo, a upravo to je ono čime se mi u Hrvatskoj možemo 
ponositi.  
U ime gradonačelnika Varaždina kao grada partnera Agro Arce govorila je 
Željka Lukačević, a u ime župana Vukovarsko‐srijemske županije kao županije 
partnera prisutne je pozdravio Andrija Matić. Uspjeh slatinskom sajmu 
poželio je predsjednik Međunarodne federacije nacionalnih saveza udruga 
inovatora Andras Vedres, a 4. Agro Arcu otvorio je državni tajnik u 

Ministarstvu poljoprivrede, ribarstva i ruralnog razvoja Stjepan Mikolčić, izaslanik potpredsjednika 
Vlade RH i ministra poljoprivrede Petra Čobankovića. Mikolčić je na 
početku svoga govora izrekao iskrene čestitke domaćinima, Gradu 
Slatini i Provedbenom odboru, što su smogli snage u ovo krizno 
vrijeme ipak organizirati ovu manifestaciju i dati prigodu i 
mogućnost inovatorima, nositeljima eko ideja, da mogu pokazati što 
znaju i povezati se sa svojim strateškim partnerima u realizaciji svojih 
ideja. – Hrvatska danas još uvijek osjeća posljedice globalne krize i 
recesije, ali imamo čvrste argumente da je ovo godina izlaska iz 
krize. Zemlje u okruženju, prema njihovim gospodarskim 
pokazateljima, izašle su iz krize, a to je naše tradicionalno tržište i otvara se šansa našim 
gospodarskim subjektima da se vrate na ta tržišta. Dobar indikator izlaska iz krize je naš turizam. 
Ocjene predsezone daleko su iznad naših očekivanja, a i rezervacije za punu sezonu najavljuju da su 
zemlje iz okruženja, iz kojih dolaze turisti u Hrvatsku, izašle iz krize pa ćemo vjerojatno i mi u ovoj 
godini izaći iz recesije i ugledati svjetlo u tunelu. S obzirom na završnu fazu pregovora o pristupanju 
Hrvatske Europskoj uniji, Mikolčić je govorio o rezultatima pregovora na području poljoprivrede i 

prehrambene industrije. – Morali smo uskladiti zakonodavstvo i 
institucionalno se prilagoditi, i jedan od najvećih iskoraka je naša 
Agencija za plaćanje, preko koje ćemo administrirati sa 
sredstvima EU namijenjenim našoj poljoprivredi. Ova godina 
posljednja je u kojoj još provodimo nacionalnu poljoprivrednu 
politiku. Za prilagodbu naših subjekata u primarnoj 
poljoprivrednoj proizvodnji i prerađivačkoj industriji do ulaska u 
EU imamo na 
raspolaganju oko 170 

milijuna eura fonda IPARD. U interesu zaštite nacionalne 
poljoprivrede i proizvođača i prehrambene prerađivačke 
industrije stvorene su kompanije regionalnog značenja kao 
nositelji razvoja primarne proizvodnje. Za one koji nisu na 
ovakav način stasali, ispregovarano je prijelazno razdoblje 
prilagodbe od tri godine nakon ulaska u EU. Financijska 
omotnica jamči njihovu održivost, opstojnost i perspektivu. 
Riječ je o 373 milijuna eura iz tzv. prvog stupa, iz kojega se 



daju potpore za ratarsku ili stočarsku poljoprivrednu aktivnost, desetak milijuna za minirana i 
sumnjiva minska područja, desetak milijuna eura za sektor 
vinogradarstva i dvadesetak milijuna (na godišnjoj razini) za 
uređenje tržišta poljoprivrednih proizvoda. Razvoj hrvatske 
poljoprivrede i održivog ruralnog prostora financirat će se iz 
fonda tzv. drugog stupa sa 352 milijuna eura godišnje europske 
komponente i još 25 naše. Prema tome, bit će prostora za širenje 
i usavršavanje naše poljoprivrede i oživotvorenja ideja naših 
poduzetnika. U prvoj godini iz prvog stupa za naše 
poljoprivrednike moći ćemo participirati puni iznos financijske omotnice, što nije bio slučaj sa 
zemljama u posljednja dva pristupna kruga. Radi zaštite naših poljoprivrednika od nelojalne 
konkurencije, u periodu sedam plus tri godine bit će zabranjeno prodavati zemlju strancima. Dio 
potpora u vidu povijesnih prava moći će se prenijeti u buduća prava u sektorima proizvodnje mlijeka, 
mesa i duhana.         
Državni tajnik Mikolčić izrazio je uvjerenje da hrvatska poljoprivreda ima budućnost, ima perspektivu 
koju treba iskoristiti. Uz hrvatske inovacije, dio kojih predstavljen je i na slatinskom sajmu, doprinijet 
ćemo razvoju Europske unije. Prema njegovim riječima, inovatori će u budućnosti imati svoju šansu, a 
eko proizvođači možda još i više.  
– Ekološka proizvodnja i sada kroz nacionalnu politiku ostvaruje potpore u dvostrukim iznosima u 
odnosu na konvencionalnu, a takvi trendovi bit će mogući možda i u većim razmjerima kad Hrvatska 

postane članica Europske unije, jer ćemo imati znatno više 
sredstava na raspolaganju. Naše prirodne predispozicije su 
poljoprivredne površine, koje nisu ničim zagađene i s kojih će 
proizvodnja naći plasman kako na domaćem, tako i na širem 
europskom tržištu s više od 500 milijuna potrošača, rekao je 
Mikolčić. 
Među brojnim gostima na svečanosti otvorenja sajma bili su i 
veleposlanik Ukrajine Aleksandr Levčenko, predstavnici češkog 
i frencuskog veleposlanstva, udruga inovatora iz nekoliko 
zemalja te državni i lokalni dužnosnici.   
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